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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Godkendelse af dagsordenen

Punkt 2: Meddelelser til orientering

2.1.1

Vedr. tilladelse til begravelse uden brug af kiste på den muslimske afdeling på
Østre kirkegård
Der er tidligere ansøgt om tilladelse til begravelse uden brug af kiste på den muslimske
afdeling på Østre kirkegård. Kirkeministeriet efterspørger en begrundelse for det ansøgte
fx i form af dokumenterede henvendelser fra muslimske menigheder, hvoraf det fremgår,
at det er et ønske fra dem, at der på den muslimske afdeling skal kunne foretages
begravelse uden brug af kiste. De muslimske foreninger er anmodet om at bekræfte
deres ønske.

2.2.1
Invitation til Domkirkekonvent i Aalborg 23. september 2025
Aalborg Domkirke har sendt en invitation til Domkirkekonvent
Bilag 2.2.1: Invitation og program til Domkirkekonvent 2025

Punkt 3: Månedens tema - Bæredygtighed

Månedens tema - Bæredygtighed
Bæredygtighedsudvalget giver status på udvalgets arbejde med Provstemarken og
domsognets vand, varme og el-forbrug.

Rådets medlemmer inviteres til at bidrage med ideer til, hvad vi ønsker Provstemarken
skal udvikle sig til og hvordan vi kan reducere vores forbrug.

Punkt 4: Godkendelse af kvartalsrapporten for 1. kvartal
2025

Kasserer fremlægger 1. kvartalsrapport 2025, der indstilles til
menighedsrådets godkendelse.
Forretningsudvalget indstiller 1. kvartalsrapport 2025 til godkendelse i Menighedsrådet.
Bilag 4.1: Kvartalsrapport detaljeret og med kommentarer pr. 31.03.2025.
Bilag 4.2: Total-kvartalsrapport 1.kvartal 2025.

Punkt 5: Anvendelse af boligen beliggende St.
Gråbrødrestræde 12A

Der skal tages stilling til anvendelsen af boligen beliggende St. Gråbrødrestræde
12A
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Forretningsudvalget indstiller, at menighedsrådet - så vidt muligt - undgår at sælge
ejendommen, og at menighedsrådet i stedet undersøger alternative muligheder for
anvendelse af ejendommen.

Forretningsudvalget indstiller, at ejendommen ikke - permanent - omdannelse til kontor-
og mødelokaler, da udgifterne hertil er for store.

Forretningsudvalget indstiller at undersøge muligheden for midlertidigt at anvende
ejendommen til kontor for provstiet.

I bilag 5.1 gives der argumenter for de respektive løsninger.
Bilag 5.1: eftersendes.

Punkt 6: Indkøb af nye stole til Domkirken

Indkøb af nye stole til Domkirken
Det indstilles at købe 100 stabelstole og 4 opbevaringsvogne til et samlet beløb på
445.000 kr. På 3 objektive parametre vurderes stol 1 at være bedst til formålet, se bilag
6.1.
Kirke-bygnings- og ejendomsudvalget behandlede indstillingen på deres møde den 5.
maj 2025 og indstiller til menighedsrådet at indkøbe 100 styks af stol 1, som ekstra stole
til Domkirken.
Bilag 6.1: Indstilling om indkøb af stabelstole til Domkirken.

Punkt 7: Midtvejsrapport for ændret dåbsritual -
afprøvning af de 3 modeller for dåbsritualer

Midtvejsrapport for ændret dåbsritual - afprøvning af de 3 modeller for dåbsritualer

Til menighedsrådsmødet i april 2025 blev det aftalt, at præsterne skulle komme med et
oplæg til menighedsrådsmødet i maj 2025 for afprøvning af de 3 modeller for
dåbsritualer.
Biskop Ulla Thorbjørn Hansen har i brev af 1. maj 2025 opfordret til - i perioden fra 2.
april til 31. december 2025 - at afprøve de 3 liturgiske modeller, men det er
menighedsrådet, som beslutter om man i sognet vil afprøve de nye dåbsliturgier.
Præst Thomas Godsk-Larsen kommer med et oplæg for afprøvning af de 3 modeller for
dåbsritualer.
Præsterne indstiller, at vi - i løbet af efterår 2025 - afprøver en eller flere af de nye
modeller for dåbsritualer.
Bilag 7.1: Brev fra biskoppen om afprøvning af 3 nye dåbsritualer .

Punkt 9: Instruktion i brug af dagsordenssystemet First
Agenda

Under mødet vil det blive givet en kort introduktion i brugen af FirstAgenda.
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Punkt 9: Instruktion i brug af dagsordenssystemet First
Agenda

Der vil være en kort instruktion i brug af dagsordenssystemet First Agenda.

Punkt 10: Månedens temaer 2025

Månedens temaer 2025
Maj måneds tema: Kvartalsrapport for 1. kvartal 2025 og bæredygtighed.
Bilag 10.1 Liste over månedens temaer 2025.

Punkt 11: Orientering fra præsterne

Orientering fra præsterne

Punkt 11: Orientering fra præsterne

Underskriftsark

Punkt 12: Orientering fra Formidlingsfonden

Orientering fra Formidlingsfonden

Punkt 13: Orientering fra formanden

Orientering fra formanden

Punkt 14: Eventuelt

Eventuelt

Punkt 15: Underskriftsark

Underskriftsark
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Referat

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

Afbud:

1. Torben Jeppesen
2. Karenn Nielsen
3. Kim Jacobsen
4. Sussi Smidt Stender

Punkt 2: Meddelelser til orientering

Punkt 2.1. Orienteret.

Punkt 2.2. Orienteret. Formanden opfordrede menighedsrådet til at deltage. De to
lederne vil koordinere medarbejderes deltagelse. Der planlægges med overnatning
dagen før.

Punkt 3: Månedens tema - Bæredygtighed

Formanden for bæredygtighedsudvalget gav oplæg til diskussion om, hvad udvalget
vil med Provstemarken. Herefter blev emnet diskuteret. Flere gode ideer fremkom.
Udvalget arbejder videre planerne for Klostermarken.

Punkt 4: Godkendelse af kvartalsrapporten for 1. kvartal 2025

I kassererens fravær gennemgik formanden kvartalsrapporten, der blev godkendt.

Punkt 5: Anvendelse af boligen beliggende St. Gråbrødrestræde 12A

Menighedsrådet godkendte indstillingen om - så vist muligt - at undgå at sælge
ejendommen.

Menighedsrådet godkendte indstillinen om ikke at omdanne ejendommen permanent til
kontor- og mødelokaler.

Menighedsrådet godkendte indstillingerne om at undersøge forskellige former for
udlejning til beboelse og muligheden for midlertidigt at anvende ejendommen til kontor for
provstiet.

Punkt 6: Indkøb af nye stole til Domkirken

Indstillingen godkendt. Ansøgning om frigivelse af sikringskonto på 213.245,19 kr. er
sendt til provstiet.
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Punkt 7: Midtvejsrapport for ændret dåbsritual - afprøvning af de 3
modeller for dåbsritualer

Thomas Godsk Larsen gennemgik kort Dåbskommissionens forslag. Menighedsrådet
godkendte, at præsterne resten af året må afprøve de forskellige forslag til dåbsritualer.

Punkt 9: Instruktion i brug af dagsordenssystemet First Agenda

Formanden gav en kort introduktion til det nye dagsordenssystemet FirstAgenda.

Punkt 10: Månedens temaer 2025

Juni måneds tema bliver Menighedsplejen.

Punkt 11: Orientering fra præsterne

Der er udsendt opslag om ansættelse af ny konfirmandlærer.

17-tjenesten flyttes til koret i sommerperioden.

Punkt 12: Orientering fra Formidlingsfonden

2024 har givet rekordoverskud i både anlægsfonden og Formidlingsfonden.
Anlægsfonden har antaget bygherrerådgiver. Der er lavet planer for udflytning af de
nuværende lejere.

Punkt 13: Orientering fra formanden

Stig Kastberg og Thomas Godsk Larsen deltog i Skoletjenesten Skibets
repræsentantskabsmøde den 12. maj.

Vi har modtaget stor tak fra Kirkens Korshær, fordi Drenge- og Pigekorene har doneret
en tredjedel af overskuddet (23.000 kr.) fra julekoncernen til Kafe Klaus.

Formanden har sendt ansøgning til Provstiet om tilskud på 96.000 kr. til implementering
af ny platform og nyt design af hjemmesiden. Finansiering af hjemmesiden vil blive
behandlet på menighedsrådsmødet i juni.

Møde med Formidlingsfondens direktør om samarbejdsstruktur
omkring Verdensarvscenteret - Strukturen ikke endeligt besluttet af fondens
bestyrelse. Strukturen kommer blandt andet til at bestå af et samarbejdsudvalg og nogle
følgegrupper.

Selve 3D-scanningen af Domkirken er nu afsluttet. Punktskyen afleveres den 27. maj.
Herefter skal leverandøren udarbejde en model til brug for vores løbende
vedligeholdelsesarbejde.

Punkt 14: Eventuelt
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Intet.
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